
 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
25 augusti 2016 

 

 

Sammanträde torsdag 25 augusti 2016 klockan 18:00-20:05 
Ledamöter Ersättare 
Awad Hersi (MP) ordförande 

Ole-Jörgen Persson (M) vice ordförande 

Anna Jonazon (S)  

Azad Hassan (S) 

Mecide Gulenay (S) 

Sus Andersson (MP) 

Rashid Mohammed (V)  

Markku Sirviö (M) 

Markus Brigander (M) 

Naemi Karlsson (M) 

Bengt Porseby (L) 

 

Josif Gummar (S) 

Malin Holmberg (S)  

Guner Kayhan (MP)  

Stephan Gullberg (MP) 

Ifrah-Degmo Mohamed (V) 

Carolina Rosén (L)  

Hafize Cetin (C) 

Urban Werner (KD) 

Tjänstgörande ersättare 
Celal Altun (S), Annika Rosenberg (M) 

 

 

Anmälda förhinder 
Sakib Hossain (S), Jenny Storm Gillberg (S) 

Dennis Wedin (M), Aras Amin (M), Olof 

Kollinius (M) 

 

 

Tjänstemän 
§§ 1-38: Stadsdelsdirektören Christina Heglert, avdelningschefen Abdi-nur Isse samt 

nämndsekreteraren Anna Birgersson. 

§§ 1-35: Avdelningscheferna Connie Stålhäll-Wallin Margareta Ericson, Cornelia 

Schroeder, tf Jan Hellström, Inger Cronlund, Ditte Westin, Petra Kron-Forsling, 

Personalrepresentanterna Kommunal Marianne Ledel och Carina Gharby och Vision 

Kristina Wennström. 

Under §§ 1-35 vid sammanträdet hade allmänheten rätt att närvara och ställa frågor. Det 

formella sammanträdet började klockan 19:30 

 

Utses att justera Awad Hersi (MP) och Ole-Jörgen Persson (M) 
 

Dag för justering     31 augusti 2016 

 

Sekreterare 
 

Ordförande Vice ordförande 
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§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Stadsdelsnämnden beslöt att utse ordföranden Awad Hersi (MP)  

och vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M) att justera dagens 

protokoll. Stadsdelsnämnden beslöt vidare att protokollet ska justeras  

den 31 augusti 2016. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 2  

Svar på remiss om motion om samverkan mellan skola och 
socialtjänst 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen. 

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått remiss om motion om 

samverkan mellan skola och socialtjänst. Dnr:106-360/2016 

Förvaltningen instämmer i motionen om att samverkan mellan skola 

och socialtjänsten är viktig och kan bidra till bättre villkor för barn 

och unga i Spånga-Tensta.  

Förvaltningen instämmer också i att samverkan ska ske i enlighet med 

stödmaterial och modell för uppföljning.  

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning har strukturerad samverkan med 

Spånga-Tenstas skolor som följer aktuella stödmaterial och riktlinjer.  

Samtliga kommunala skolor i Spånga-Tensta samt friskolan 

”Kunskapsskolan” deltar i samverkan. Förvaltningen arbetar för att 

fler friskolor ska vilja delta i samverkan.     

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 augusti 2016. 

Dnr 1.5.1-187/2016 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), Rashid 

Mohamed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Vice ordförande Ole-Jörgen Persson m.fl.(M) ställde sig bakom 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ledamoten Bengt Porseby (L) lade fram ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta MP+S+V:s förslag. 
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Reservation  
Reservation anmäldes av Bengt Porseby (L) till förmån för eget 

förslag: 

 

”Förslag till beslut 

- Att rekommendera stadsdelsnämnden att tillstyrka motionen. 

- Att därutöver anföra följande: 

 

Den viktigaste skyddsfaktorn för unga med utsatta uppväxtvillkor är 

bra utbildning, vilket ofta förutsätter en god samverkan mellan skolan 

och socialtjänsten.  

 

Ändå vet vi att det finns brister i denna samverkan, och att mycket 

kan och bör göras för att förbättra skyddet för utsatta barn. Några av 

dessa åtgärder är att se till att regelverket tillämpas lika och på samma 

vis över staden, att rutiner för samverkan hålls aktuella och att 

uppföljningen är stringent. Det är en förutsättning för att kunna 

utvärdera om de åtgärder som sätts in är verkningsfulla. En annan är 

ett gott arbetsgivarskap som belönar skickliga socialsekreterare och 

tar tillvara kompetens och erfarenhet så att stadsdelar och skolor får 

möjlighet att arbeta upp ett långsiktigt samarbete. 

 

Mot bakgrund av vad som ovan anförs föreslår vi att motionen 

tillstyrks”. 
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§ 3  

Svar på remiss om motion (2016:16) om fler bostäder i 
Tensta-Rinkeby 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Förvaltningen har fått en remiss från kommunstyrelsen om en motion 

från Joakim Larsson (M) om fler bostäder i Spånga-Tensta och Kista-

Rinkeby stadsdelar. Dnr: 106-225/2016 

 I Rinkeby, Bromsten, Tensta och Spånga ser moderaterna möjligheter 

till förtätning och ytterligare bostäder i mellanrummet mellan 

stadsdelarna. En uppskattning moderaterna gör är att 5000 bostäder 

skulle kunna planeras och därtill kommunal och kommersiell 

samhällsservice. Motionären föreslår att kommunfullmäktige beslutar:  

att uppdra åt exploateringsnämnden att, i samverkan med 

stadsbyggnadsnämnden, ta ett helhetsgrepp på Rinkeby, Bromsten, 

Tensta och spånga i syfte att planlägga och anvisa mark för omkring 

5000 nya bostäder.  

Förvaltningen påpekar att det är viktigt att planera för alla andra delar 

som fler bostäder medför, trafik, parkering, skola, förskola, med mera. 

Där det byggs mycket är det viktigt att behålla grönytor för rekreation, 

fritidsaktiviteter och dagvattenhantering.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 9 maj 2016. 

Dnr 1.5.3-188/2016 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), Rashid 

Mohamed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och lade fram ett eget 

förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

det. 

 

Ledamoten Bengt Porseby (L) ställer sig bakom förvaltningens 

förslag. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta MP+S+V:s förslag. 

 

Reservation  
Reservation anmäldes av vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M), 

Annika Rosenberg (M), Markku Sirviö (M), Markus Birgander (M), 

Naemi Karlsson (M) till förmån för eget förslag: 

 

”Förslag till beslut 
Att tillstyrka motionen 

Att därutöver anföra 

  

Stockholm växer och det är en utveckling som Moderaterna både 

stöder och tar på allvar. Läget idag är att Stockholm förväntas öka sin 

befolkning med 11 procent till 2020. Därför har Moderaterna höjt 

ambitionen för bostadsbyggandet till 50 000 nya bostäder till 2020. 

Och det behöver byggas mycket över hela staden.  

  

Under Alliansens senaste två mandatperioder i majoritet påbörjades så 

också planeringen av många tusen nya bostäder i ett stort antal 

programområden. Ett av dessa är sambandet Bagarmossen – 

Skarpnäck, ett annat är Årstafältet. Med anledning av att Stockholm 

växer allt snabbare finns det behov av att se över såväl pågående som 

nya områdesprogram. I Rinkeby, Bromsten, Tensta och Spånga ser vi 

goda möjligheter till förtätning och därtill ytterligare bostäder i 

mellanrummet mellan stadsdelarna. Grovt uppskattat skulle omkring 5 

000 nya bostäder kunna planeras och därtill nödvändig kommunal och 

kommersiell samhällsservice.  

  

I exempelvis Rinkeby pågår idag genomförandet av ett antal positiva 

planer för nya bostäder och service. Att fortsätta i denna anda, samt 

planera för en tydligare inriktning mot blandstad i en hyresrättät 

stadsdel, kan dessutom bidra till att minska segregationen. 

Detaljplaner för nya bostäder, förskolor och annan kommunal och 

kommersiell service i dessa stadsdelar ska prioriteras av stadens 

förvaltningar under 2016. Planeringen ska utgå från översiktsplanens 

intentioner på sådant sätt att stadsdelarna såväl förtätas som byggs 

samman med blandade upplåtelseformer och nödvändig service. 

  

Det är förvisso helt korrekt att det pågår flertalet projekt runt om i 

dessa stadsdelar, men det var känt sedan tidigare och vi delar således 

inte kontorets bedömning att motionens intention om en satsning på 
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Tensta-Rinkeby skulle uppfyllas med nuvarande program- och 

planarbeten i området. Motionens intentioner är snarare att planlägga 

ytterligare 5 000 nya bostäder i blandande upplåtelseformer och med 

förtätning inom främst Rinkeby och Tensta samt ett sammanbyggande 

av stadsdelarna. Företrädelsevis ska förtätningen ske medels 

bostadsrätter, utöver vår tidigare ambition om att möjliggöra 

ombildning från hyresrätter till ägarlägenheter i befintligt bestånd. 

Sammantaget är vår bedömning att detta är den bästa, om än 

långsiktiga, lösningen för att minska segregationen och öka 

tryggheten i främst Rinkeby och Tensta. Slutsatsen blir därmed att 

denna planläggning bör prioriteras”. 
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§ 4  

Svar på remiss om strategisk inriktning för 
företagsområden 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen. 

 

Ärendet 
Ärendet ”Strategisk inriktning för företagsområden” är en 

konkretisering av översiktsplanen och är en strategisk inriktning med 

förslag till förhållningssätt som ska användas som planeringsunderlag 

vid stadsutveckling och planering, i eller i anslutning till stadens 

företagsområden. 

Lunda och Bromsten är två av Spånga-Tenstas företagsområden som 

beskrivs i inriktningsdokumentet. 

Strategin säger att Lunda även fortsättningsvis ska vara ett renodlat 

företagsområde och inte blandas upp med bostäder och eller handel. 

Bromsten ska utvecklas till tät hållbar blandstad där bostäder, handel 

och icke störande industri kan blandas. 

Förvaltningen är helt enig med det som skrivs i strategin för dessa två 

områden i Spånga-Tenstas geografiska område. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 28 juni. 

Dnr 1.5.1-398/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5   

Svar på remiss om tomträttsavgälder för flerbostadshus 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen.  

2. Stadsdelsnämnden beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden har fått en remiss om förslag om ändrade 

tomträttsavgälder för flerbostadshus. Exploateringskontoret har gjort 

en ortsprisundersökning och utifrån det lagt fram ett förslag för 

justerade tomträttsavgälder. De områden där prisutvecklingen på 

bostäder har varit mest gynnsam de senaste åren är de områden som 

föreslås få högst höjningar. Vissa områden, bland annat Tensta, 

kommer att få lägre tomträttsavgälder.  

Kommunstyrelsens finansrotel, som är avsändare av remissen, är 

intresserade att få in synpunkter på nivån för avgäldsjusteringen, 

eventuell intrappning av avgälderna, avgäldsnivån vid nyproduktion 

samt förslaget om årlig indexuppräkning av avgäldsunderlaget.  

Förvaltningen ser att det är nödvändigt med justeringen och är 

generellt positiv till förslaget men ser en risk med att de områden som 

får en lägre tomträttsavgäld och därmed ett ökat intresse för byggande 

av hyresrätter är områden som redan har en majoritet hyresrätter. 

Förvaltningen anser att det är eftersträvansvärt med stadsdelar med 

blandade upplåtelseformer.   

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 8 juni 2016. 

Dnr 1.5.3-321/2016 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), Rashid 

Mohamed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Vice ordförande Ole-Jörgen Persson m.fl.(M) ställde sig bakom 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ledamoten Bengt Porseby (L) lade fram ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta MP+S+V:s förslag. 

 

Reservation  
Reservation anmäldes av Bengt Porseby (L) till förmån för eget 

förslag: 

 

”Förslag till beslut 
Att som svar på remissen anföra följande: 

Stockholm är en dyr stad att bo i. Som en följd av bostadsbristen har 

priserna ökat dramatiskt. I en tid när amorteringskrav kan komma att 

kombineras med rödgrönrosa skattehöjningar väljer majoriteten i 

Stockholm att gå fram med höjda tomträttsavgälder. Förslaget innebär 

en chockhöjning av boendekostnaderna för personer som bor i småhus 

i de fall marken är upplåten med tomträtt.  

 

Stockholm stad ska inte bedrivas som ett bolag där lönsamheten ska 

tas ut på stockholmarnas boendekostnader. Att värdet på marken har 

ökat kraftigt är inte ett godtagbart argument för att chockhöja 

boendekostnaden runt om i staden. Det innebär en kraftig försämring 

av normalinkomsttagares ekonomi och gör det svårare för människor 

med normala inkomster att bo kvar.  

 

Tomträttsavgälderna är emellertid ett sätt för staden att finansiera 

viktiga samhällsfunktioner. Att tomträttsavgälderna höjs är i sig inte 

orimligt men det måste förstås i förhållande till bostadsinnehavares 

ekonomi”. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett särskilt 

uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

En uppjustering av tomträttsavgälderna är motiverat med hänsyn till 

markvärdesstegringen och stadens finanser, men den måste ske mer 

gradvis än nu liggande förslag för att inte utgöra ett orimligt hårt slag 

mot människors hushållsekonomi. Höjningen måste således ske över 

ett längre tidsspann.  

Därtill ska staden erbjuda stockholmarna möjlighet till friköp av 

tomträttsmarken innan höjningen träder ikraft.  

 

Detta skulle innebära ett valalternativ för de enskilda samtidigt som 

det är en fortsatt sund ekonomisk politik för Stockholms stad. 
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Stadens ekonomi riskerar att drabbas hårt av framtida ränteökningar 

eftersom den rödgrönrosa majoriteteten lånar en miljard i månaden. 

Det är orimligt att lägga bördan av denna lånefest på de stockholmare 

som även själva känner av räntehöjningar. Sammantaget riskerar 

Stockholmarnas köpkraft med en så pass hastig ökning av 

tomträttsavgälderna.  

 

Stockholmarna har redan drabbats hårt av den rödgrönrosa 

majoritetens dubbla skattehöjningar. Lägg därtill den rödgröna 

regeringens skattehöjningar så har det inneburit 20 000 kronor per år 

mindre i plånboken för ett normalt hushåll i Stockholm. Föreliggande 

förslag skulle innebära ytterligare många tusen kronor i ökade 

kostnader för många stockholmare”. 
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§ 6  

Svar på remiss om anhörig- och objektanställningar inom 
hemtjänsten 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar om omedelbar justering i ärendet. 

 

Ärendet 
Äldreförvaltningen har utrett anhörig- och objektanställningar inom 

hemtjänsten i Stockholms stad.  

Mot bakgrund av äldreförvaltningens utredning föreslås att samtliga 

anhörig- och objektanställningar upphör i staden från den 1 januari 

2017. Det föreslås samtidigt att anställning av anhörig kan tillåtas om 

synnerliga skäl föreligger. Delar av hjälpinsatserna ska i sådant fall 

utföras av annan hemtjänstpersonal för möjliggöra insyn i utförande 

av insatserna.  

Förvaltningen är positiv till förslaget om att inte längre möjliggöra 

anhörig- och objektsanställningar inom hemtjänst. Att upphöra med 

anhörig- och objektsanställningar bör öka möjligheterna för 

stadsdelsnämnderna att ha god insyn i verksamheten, effektivare 

myndighetsutövning och i förlängningen bättre kvalitet i vården och 

omsorgen. Det ökar även möjligheterna att medarbetare behandlas 

likvärdigt i fråga om kompetensutveckling och delaktighet på 

arbetsplatsen. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 juli 2016. 

Dnr 1.5.1-447/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby 

(L) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 

 

Ersättaryttrande 

Ersättarna Urban Verner (KD) och Hafize Basak (C) anmälde att om 

de hade tjänstgjort som ledamot i nämnden hade de ställt sig bakom 

moderaternas och liberalernas särskilda uttalande. 
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”Särskilt uttalande 

I budget 2016 tog kommunfullmäktige beslut om att nyanställning av 

anhörig- och objektanställningar i hemtjänst inte skulle tillåtas från 

och med 1 januari 2016. Föreliggande tjänsteutlåtande från 

äldreförvaltningen redogör på ett förtjänstfullt sätt vad den påföljande 

utredningen av dessa anställningsformer kommit fram till.  

 

Allt fler svårt sjuka äldre vårdas i hemmet vilket ställer förändrade 

och höga krav på personalens kompetens och yrkeskunskap. Alliansen 

i stadsdelsnämnden delar förvaltningens slutsats att rekommendera 

äldrenämnden att besluta att upphöra med anhörig och 

objektsanställningar inom hemtjänsten i Stockholms stad från och 

med den 1 januari 2017 samt att anställning av anhörigvårdare inte 

ska ingå i valfrihetssystemet.  

 

Vi ser positivt på att det fortsatt blir möjligt att en anhörig anställs 

som anhörigvårdare om synnerliga skäl föreligger och att detta sker 

efter beslut av enhetschef på beställarenhet. Det kan finnas önskemål 

som hemtjänsten inte kan tillgodose på exempelvis språkområdet.  

 

Grundförutsättningen för ett sådant beslut är dock att den som ska 

anställas för uppdraget har adekvat kunskap och utbildning, samt 

förbinder sig att delta i gemensamma kvalitetsutvecklingsinsatser som 

staden eller annan leverantör anordnar. När så sker ska det finnas 

tydliga krav från beställarsidan och en mycket god insyn i arbetet, 

vilket vi härmed kraftigt vill understryka. Det är viktigt att den äldre 

får omsorg av hög kvalitet även när det är en anhörig som står för 

vården”. 
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§ 7   

Svar på remiss om delrapport från 
äldreboendeutredningen 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 

kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Målet för Äldreboendeutredningen är att föreslå hur staden ska 

tillgodose behovet av anpassat boende för äldre inom Stockholm Stad 

samt tydliggöra funktionen för olika former av bostäder för äldre i 

syfte att höja trygghet och skapa gemenskap. 

I delrapporten presenteras ett antal förslag som i flera avseende direkt 

påverkar stadsdelarna. Grundtanken i utredningen är att staden 

fortsättningsvis ska erbjuda tre boendeformer för äldre -

trygghetsboende med aktivitetscenter, servicehus och vård- och 

omsorgsboende.  

Förvaltningen ställer sig positiv till utredningens förslag och ser fram 

emot en fortsatt samverkan inför kommande beslut. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 juli 2016. 

Dnr 1.5.1-448/2016 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), Rashid 

Mohamed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Vice ordförande Ole-Jörgen Persson m.fl.(M) ställde sig bakom 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ledamoten Bengt Porseby (L) lade fram ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta MP+S+V:s förslag. 
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Reservation  
Reservation anmäldes av Bengt Porseby (L) till förmån för eget 

förslag: 

 

”Förslag till beslut 
Att som svar på remissen anföra följande: 

I budget för 2015 lovade den rödgrönrosa majoriteten: ”Staden ska 

hjälpa alla över 85 år med ett tryggt äldreanpassat boende, till 

exempel bostadsanpassning eller byte till lägenhet som är tillgänglig. 

Bedömningen av rätt till servicehus och vård- och omsorgsboende ska 

också bli mer generös, för att tillgodose dessa behov.”  

 

De förslag som den här utredningen presenterar kommer inte att 

uppnå det målet. Förslagen kommer inte att leda till att fler äldre i 

Stockholm får plats på ett boende. För det skulle det krävas en 

generösare biståndsbedömning och att fler boenden byggs.  

 

Först och främst välkomnar Liberalerna en höjning av servicenivån på 

stadens trygghets- och seniorboenden. Vi välkomnar också att man 

genom att omvandla alla trygghets- och seniorboenden till 

trygghetsboenden med aktivitetscentra gör stadens erbjudande av 

boendeformer mer lättöverskådligt. Med det sagt finns det ett antal 

oklarheter och brister i utredningens förslag.  

 

Det är oklart exakt vad de föreslagna aktivitetscentrana ska göra. 

Även om det exakta utbudet naturligtvis inte kan specificeras i detalj 

hade vi gärna sett att det hade varit tydligare var ambitionsnivån ska 

ligga. Vi ser med stor oro på skrivningarna om att bemanning ska vara 

garanterad endast på vardagarna. Det är på helgerna, framför allt 

under storhelger och sommaren, som ensamheten är som mest 

påtaglig och behovet av aktiviteter som störst.  

 

Aktivitetscentrana bör som regel vara tillgängliga för alla äldre, även 

de som inte bor på trygghetsboendet. Ett större brukarunderlag kan 

också göra att det är motiverat att ha aktivitetscentra även på mindre 

boenden. Vi vill också betona vikten av att frivilligorganisationer 

involveras i aktivitetscentrana.  

 

Liberalerna välkomnar att trygghetsboenden med aktivitetscentra och 

servicehus tas in i stadens äldreboendeplanering. Vi vill varna för en 

utveckling där antalet boendeplatser, såväl inom servicehus vård- och 

omsorgsboenden, minskar snabbare än beräknat. Exempel är 

Vintertullen på Södermalm och planer under utredning på 

omstrukturering i Enskede-Årsta-Vantör.  
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Det kan inte tas för givet att Stockholm kommer att ha platser som 

motsvarar behoven.  

 

Vi ser med oro på förslaget om att inskränka målgruppen för 

servicehusen till de äldre som har ett omvårdnadsbehov. Det är oklart 

vad detta innebär i praktiken och hur många av de boende som har ett 

omvårdnadsbehov. Vi konstaterar att förslaget inte innebär att de 

många äldre som idag får avslag på sin ansökan om servicehus bereds 

plats, utan snarare tvärtom.  

Även uppdraget till Micasa att utreda vilka andra fastigheter som 

eventuellt kan omvandlas till trygghetsboende med aktivitetscenter 

tolkar vi som ett sätt att dra ner på servicehusplatser.  

 

Vi vill för övrigt anföra att den sociala samvaron på servicehusen 

sannolikt underlättas om det även finns ett inslag av något friskare 

äldre. Stockholms stad kommer att ha långt kvar till målet om att alla 

över 85 år har rätt till ett tryggt och anpassat boende. Det kommer att 

krävas stora investeringar för att bygga fler boenden och en politik där 

man gör det lättare, inte svårare, att få plats. De föreslagna 

trygghetsboendena med aktivitetscentra utgör ett steg i rätt riktning 

men är långt ifrån någon universallösning. Servicehusen kommer 

fortfarande att spela en viktig roll i Stockholms äldreomsorg, och 

Liberalerna vidhåller att alla över 85 år som så önskar bör få plats på 

servicehus.  

 

Vi menar också att alla äldre med omfattande hemtjänstinsatser som 

så önskar bör få plats på servicehus eller vård- och omsorgsboende, 

om detta kan ske utan merkostnad. Stockholms äldre måste få större 

frihet att välja mellan olika former av boende, och på ett enklare sätt 

kunna beviljas det boende de behöver”. 
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§ 8  

Svar på remiss om ändring av mandatperiod, 
sammansättning m.m. och ändring av instruktion för 
kommunstyrelsens pensionärsråd och 
stadsdelsnämndernas pensionärsråd 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden har av Kommunstyrelsen fått remissen Ändring av 

mandatperioder, sammansättning m.m och ändring av instruktion för 

kommunstyrelsens pensionärsråd och stadsdelsnämndernas 

pensionärsråd för besvarande.  

Stadsdelsnämndernas lokala pensionärsråd är liksom 

Kommunstyrelsens pensionärsråd (KPR) ett rådgivande organ till 

stadsdelsnämnderna. KPR består för närvarande av nio ledamöter och 

nio ersättare medan de lokala pensionärsråden består av fem 

ledamöter och fem ersättare. Då båda rådsfunktionerna är rådgivande 

organ och inte fattar några formella beslut behövs inga ersättare då 

råden aldrig behöver uppnå en viss närvaro för att vara beslutsföra. 

Stadsledningskontoret har utrett frågan och föreslår att ersättarna i 

KPR och de lokala pensionärsråden tas bort och att antalet ledamöter 

istället utökas med lika många som det är ordinarie ledamöter i varje 

råd. Vidare föreslås en förlängning av mandatperioden från ett till fyra 

år. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 21 juli 2016. 

Dnr 1.5.1-306/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9   

Svar på remiss om rapport Framtida inriktning för 
färdtjänsten 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 

kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Remissen rör en rapport från Trafikförvaltningen som ger en bild av 

nuläget och förslag till förändringar med betoning på utförandet och 

kundernas önskemål. 

Trafikförvaltningen har gjort utredningen för att slå fast en inriktning 

inför kommande planering. 

I utredningen föreslås bland annat samma regelverk för alla, en ny 

form av kundval och ändrad resetilldelning med fler resor för de allra 

flesta. Dessutom föreslås kvalitetshöjande åtgärder, kundval, mindre 

omfattning av ensamåkning, förändringar av Närtrafiken så att den 

täcker hela vår och bättre upphandlingar. 

För att klara av att hantera trafiken föreslås en ny beställningscentral 

och nytt trafikhanteringssystem. 

Kommunerna får ett helhetsansvar för skolskjutsen vilket kan komma 

att innebära ökade kostnader för stadsdelen. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 29 juli 2016. 

Dnr 1.5.1-436/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), ledamoten Anna Jonazon 

m.fl.(S) och Rashid Mohamed (V) lade fram ett särskilt uttalande 

enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Det är viktigt att landstinget använder de verktyg som finns för att nå 

miljö- och klimatmålen. 

Resandet bör på olika sätt optimeras ur miljö- och resurssynpunkt. 

Mer tyngd bör läggas vid effektiv ruttplanering och val av bästa 

fordon ur miljösynpunkt.  
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Även om vi ser många fördelar med kollektivt resande inom 

färdtjänsten, som kvarterstrafik och samåkning, vill vi ändå framhålla 

att ensamåkning behöver finnas som en möjlighet.   

Arbetet med att öka andelen förnybar energi i färdtjänsttrafiken 

behöver ökas. Vid utgången av 2015 var andelen förnybar energi i 

färdtjänsttrafiken 40 % - långt ifrån landstingets trafikförvaltnings mål 

om 75 % förnybart i kollektivtrafiken. 

Dessutom är det viktigt att förarna utbildas i klimatsmart körning, för 

att ytterligare minska utsläppen från trafiken.   

 

Kvalitets- och utbildningskraven generellt behöver skärpas, liksom 

uppföljningen. Även om statistiken är på promillenivå är det är inte 

acceptabelt att många människor varje år skadas i samband med 

färdtjänstresor, om det sker på grund av förares oaktsamhet. 

Resenärerna ska inte behöva hamna på fel adress – eller inte komma 

fram alls på grund av ”bommade” resor. För att säkerställa kvaliteten 

på utbildningen och att förarna verkligen deltar, bör utbildningen ske i 

landstingets regi.  

 

Till sist välkomnar vi också förslaget om att utreda möjligheten att ta 

fram en smartphone-app för exempelvis smidigare information om var 

fordon befinner sig. Vi vill samtidigt poängtera att inte alla 

funktionshindrade kan använda appar. Det är också viktigt att ta 

hänsyn till integritetsaspekten, och att exempelvis app-leverantörerna 

genom det blotta faktum att en person laddar ned en färdtjänstapp får 

kännedom om att en enskild individ har ett funktionshinder. En 

uppgift som denna är enligt personuppgiftslagen känslig och extra 

skyddsvärd.” 
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§ 10   

Studieresa till Amsterdam för besök på verksamheten 
Lorenzhus 

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att godkänna deltagande på studieresa till 

Amsterdam för medarbetare på Familjeresursen från den 1 till 2 

december 2016. 

 

Ärendet 
Familjeresursen - öppenvården för barn och unga, ansökte i november 

2015 om forsknings-och utvecklingsmedel från Socialförvaltningen 

för att under 2016 göra en studieresa till Amsterdam. Ansökan på 25 

000 kr beviljades och avser besök på Lorentzhus, ett centrum för 

systemisk terapi, utbildning och konsultation. Studiebesöket är en del 

av utvecklingen av arbetet på enheten med att stärka barnperspektivet 

för barn- och ungdomar som bevittnar- eller utsätts för våld i nära 

relation. Syftet med studiebesöket är att få fördjupad kunskap 

avseende förhållningssätt samt behandlingsmetoder  i familjer där det 

förekommer våld. 

Datum för studieresan är 1-2 december 2016. Studieresan beräknas 

kosta 43 000 kr varav förvaltningens kostnad blir 18 000 kr. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 juli 2016. 

Dnr 1.1-412/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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10 A 
 Resa till Leipzig för ett samarbete Sverige-Tyskland om 
förskolans pedagogik och tidiga lärande 
 
Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att godkänna deltagande på resa till Leipzig 

för medarbetarna Anni Sandgren och Lena Schavon Brunnberg från den 

14 till 15 september 2016. 

 
Ärendet 
Annexet till Solhöjdens förskola inom Växthusenheten i stadsdelen 

Spånga/Tensta har valts som lämplig samverkansförskola med att den 

tyska organisationen ”Berufsbildungsverk” i Leipzig som planerar att 

ansöka om finansiellt stöd för samverkan mellan Sverige och 

Tyskland hos EU’s Erasmus-fond. Organisationen har därför bjudit in 

representanter från förskolan Solhöjden till Leipzig för att under två 

dagar lära känna varandra inför länderutbytet och förbereda 

samverkansfinansieringen. Som datum har valts den 14 till 15 

september 2016.       

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 augusti 2016. 

Dnr 1.1-541/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11  

Månadsrapport 2016 

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner månadsrapporten för juli 2016. 

 

Ärendet 

Förvaltningen prognostiserar en budget i balans efter 

resultatdispositioner. Individ och familjeomsorg prognostiserar ett 

underskott om 0,8 utifrån dyrare placeringar samt placeringar som ej 

ersätts fullt ut av migrationsverket på barn och ungdom samt ökade 

kostnader för placeringar på grund av hemlöshet. Äldreomsorgen 

prognostiserar ett budgetunderskott på 7,7 mnkr för utförarenheten 

inom hemtjänsten samt Tensta servicehus. Funktionsnedsättning 

prognostiserar ett underskott om 3,6 mnkr främst utifrån fler köpta 

boendeplatser för personer med neuropsykiatriska 

funktionsnedsättningar. Inom nämnd och förvaltningsadministration 

redovisas ett överskott om 12,1 mnkr som avser buffert, ej förbrukade 

EU-medel samt vakanser. Övriga verksamheter har en budget i balans.  

Den senaste statistiken för sjukfrånvaro visar på totalt 7,91 procent 

sjukfrånvaro för den senaste 12 månaders perioden. Antalet hushåll 

med ekonomiskt bistånd i fortsätter att sjunka och ligger nu på 

preliminärt på 809 hushåll vilket är 7,1 procent lägre än föregående år. 
 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 10 augusti 2016. 

Dnr 1.2.1-006/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
25 augusti 2016 

Blad 23 

 

  

§ 12   

Skrivelse till Trafikkontoret för trygghetsskapande 
belysning 2017-2020, Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 

Beslut 
Stadsdelsnämnden återremitterar ärendet för komplettering så att även 

behovet av trygghetsskapande belysning i hela stadsdelen iakttas 

innan skrivelsen skickas in till Trafikkontoret. 

 

Motivering: 

Att arbeta bort mörka och otrygga stråk i stadsdelen är en viktig del i 

arbetet med att öka tryggheten i Spånga-Tensta. Vi ser därför positivt 

på att stadsdelen ger förslag till Trafikkontoret om vilka områden i vår 

stadsdel som ska prioriteras för ökad och förbättrad belysning. Vi vet 

av erfarenhet att utomhusbelysningen har stor betydelse för 

människors uppfattning om trygghet och säkerhet och vi vet också att 

förbättrad belysning har en brottsförebyggande effekt. 

Vi menar dock att hela stadsdelen ska omfattas av detta. I 

förvaltningens förslag är det enbart Tensta och Hjulsta som ska ta del 

av satsningen. Spånga-Tensta består av två delar – Spånga och Tensta 

– och arbetet med trygghetsskapande åtgärder är såklart lika viktig för 

hela stadsdelsnämndsområdet. 

Vi föreslår därför att en liknande inventering genomförs i de delar av 

stadsdelen som nu inte berörs av den föreliggande skrivelsen samt att 

skrivelsen därefter kompletteras med åtgärder som även omfattar 

övriga dessa områden innan skrivelsen skickas in till Trafikkontoret. 

 

Ärendet 
Under våren 2016 har Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutat 

genomföra åtgärder i syfte att på lång och kort sikt öka tryggheten i 

Spånga-Tensta. Stockholm Stad har beslutat om ett flertal 

trygghetsskapande strategier för framtiden. En sådan strategi är 

Trygghetsskapande belysning 2016-2020, Genomförandebeslut (Dnr 

T2016-00240).  

Stadsdelsförvaltningen genomförde i samråd med civila rådet en 

inventering avseende vilka områden i Tensta och Hjulsta som har 

behov av trygghetsskapande belysning. Stadsdelsförvaltningen ser ett 

stort behov av att arbetet kan startas upp så snart som möjligt i 

stadsdelen. 

Stadsdelsförvaltningen föreslår att en skrivelse skickas till 

Trafikkontoret med följande förslag: 
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Stadsdelsförvaltningen och Trafikkontoret genomför i samverkan 

”belysningsvandringar” under hösten 2016 i de områden som 

medborgarna markerat som prioritet 1 samt ett urval av de områden 

som markerats med prioritet 2. Resultatet används sedan av 

Trafikkontoret under tiden 2017-2020 för att genomföra de åtgärder 

som identifierats vid vandringarna. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 juli 2016. 

Dnr 1.2.5-519/2016 

 

Förslag till beslut 
Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby 

(L) lade fram ett eget förslag om återremiss och föreslog att nämnden 

skulle ställa sig bakom det. 

 

Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), Rashid 

Mohamed (V) ställer sig bakom M+L:s förslag till beslut. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Urban Verner (KD) anmälde att om han hade tjänstgjort 

som ledamot i nämnden hade han ställt sig bakom moderaternas och 

liberalernas förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden fann att nämnden hade beslutat att anta M+L:s förslag. 
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§ 13  

Svar på skrivelse angående remiss om SL:s 
trafikförändringar 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på skrivelsen. 

 

Ärendet 
Vid stadsdelsnämnden har emottagit en skrivelse från liberalerna dnr 

1.6-384/2016 angående remiss om SL:s trafikförändringar. Enligt 

stadsledningskontoret kom remissen om SL:s trafikförändringar inte 

in till Stockholms stad ordinarie väg. Handläggningen av ärendet blev 

därför försenat och det fanns inte tid för en intern remiss till bland 

annat stadsdelsnämnderna. Stadsledningskontoret har vid flertalet 

tillfällen framfört till bland andra Trafikverket och Landstinget att 

deras remisstider ofta är korta. Genom detta tjänsteutlåtande vill 

förvaltningen framföra vikten av att stadsdelsnämnderna får möjlighet 

att yttra sig angående SL:s årliga remiss om trafikförändringar. Enligt 

förvaltningen är det positivt att remissen om trafikförändringar 

samordnas inom staden och att det tas fram gemensamt 

tjänsteutlåtande. Förvaltningen efterfrågar bättre intern hantering av 

remissen inom Stockholm stad och att stadsledningskontoret och 

trafikkontoret i dialog med Trafikförvaltningen säkerställer tillräckliga 

remisstider. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 1 augusti 2016. 

Dnr 1.6-384/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14   

Anmälan av beslut från inspektion av Bromstensgårdens 
HVB-hem 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

Ärendet 
Inspektionen för vård och omsorg har gjort en tillsyn av hem för vård 

eller boende, HVB, för barn och unga vid Bromstensgården, 

Stockholm. 

Dnr 1.4-440/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15   

Beskrivning av socialtjänsten i Stockholms stad 2015 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger rapporten till handlingarna. 

 

Ärendet 

Rapporten "Beskrivning av socialtjänsten i Stockholms stad" har 

gjorts för sjunde året i rad i syfte att ge en smulad bild av läget 

inom delar av stadens socialtjänst. Socialförvaltningen har samlat 

in och sammanställt statistikuppgifter och samlat relevant 

information för att belysa följande verksamhetsområden: 

ekonomiskt bistånd, barn och ungdom, funktionshinder, 

socialpsykiatri, missbruk, hemlöshet och våld i nära relationer. 

Dnr 1.6-454/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 16   

Uppföljning av stadens lex Sarah-rapportering 2015 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger uppföljningen till handlingarna. 

 

Ärendet 
Socialförvaltningen och äldreförvaltningen har genom en enkät 

till samtliga berörda nämnder följt upp rapporterade 

missförhållanden enligt bestämmelserna om lex Sarah under 2015. 

Dnr 1.6-455/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 17   

Resultat av arbetsmiljöverkets inspektionen 30 maj 2016 på 
Solrosens Gruppbostad 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger inspektionsrapporten till handlingarna. 

 

Ärendet 
Arbetsmiljöverket har varit på inspektion hos Solrosens gruppbostad 

den 30 maj 2016. 

Dnr 1.4-423/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 18   

Svar på medborgarförslag om webbsända 
nämndsammanträden 

Beslut 

Stadsdelsnämnden återremitterar ärendet till förvaltningen för fortsatt 

beredning.  

Att websända stadsdelsnämndssammanträdena så att fler kan ta del av 

dem på ett mer utförligt sätt än endast via de skrivna protokollen är en 

bra idé.  

Vi ser dock redan idag att det öppna forum med information samt 

möjlighet för allmänheten att direkt ställa frågor till de 

förtroendevalda politikerna ofta till och med väcker mer intresse än 

själva det formella nämndsammanträdet. De flesta torde också 

uppfatta det öppna forumet och det formella nämndsammanträdet som 

en helhet.  

Vi kan se på allmänhetens deltagande att det är större på det öppna 

forumet med frågestunden och informationen, än vad det är på själva 

sammanträdet. Allmänhetens frågor leder även till att mycket debatt 

mellan företrädare för olika partier i nämnden sker som en del i 

frågebesvarandet, och att det därför debatteras mindre på själva 

nämndmötet.  

Det finns inget skäl att tro att den som vill titta via webben skulle göra 

en annorlunda värdering, det vill säga man vill kunna följa frågor och 

debatter som sker på det öppna forumet, samt kunna ta del av de 

informationspunkter som finns där.  

 

Ärendet 
Det har inkommit ett medborgarförslag om att stadsdelen ska 

websända sina nämndsammanträden. 

Förslagställaren pekar på en demokratisk vinst med mer tillgängliga 

sammanträden, även för de som inte kan ta sig till mötet. 

Förvaltningen föreslår bifall på medborgarförslaget  

Uppföljning av webbsändning föreslås göras i samband med 

tertialrapporter och bokslut. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 juli 2016. 

Dnr 1.2.4-076/2016 
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Förslag till beslut 
Anna Jonazon m.fl. (S) och lade fram ett eget förslag om återremiss 

och föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Rashid Mohamed (V), vice 

ordförande Ole-Jörgen Persson m.fl.(M) och Bengt Porseby (L) 

ställde sig bakom MP+S+V:s förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden fann att nämnden hade beslutat att anta S förslag. 
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§ 19  

Svar på medborgarförslag om situationen i Tensta 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden lämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på medborgarförslaget. 

2. Stadsdelsnämnden hemställer hos kommunstyrelsen om hantering 

av medborgarförslag inlämnat av Tensta företagsråd.   

3. Stadsdelsnämnden lämnar vidare medborgarförslaget till 

polismyndigheten. 

 

Ärendet 
Tensta företagsråd har lämnat ett medborgarförslag om otryggheten i 

Tensta Centrum. De beskriver hur det är svårt för näringslivet att 

verka i området. Företagarna vill i sitt förslag ha svar på ett antal 

frågor, samt en önskan om dygnetrunt-bevakning av Tensta Centrum. 

Förvaltningen kan inte svara på frågan om flytt av förvaltnings-

byggnader eller myndigheter. Ansvaret för dessa frågor ligger inte hos 

nämnden. Förvaltningen menar också att man inte kan bifalla förslaget 

om dygnet-runt-bevakning. Att ta in väktare för ett område skulle inte 

vara förenligt med gällande lagstiftning.  

Förvaltningen har en fortlöpande dialog med företagarföreningen för 

att utveckla samverkan mellan företag, socialtjänst, polis och det 

civila samhället. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 juli 2016. 

Dnr 1.2.4-392/2016 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S), Rashid 

Mohamed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby 

(L) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog att nämnden 

skulle ställa sig bakom det. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Urban Verner (KD) anmälde att om han hade tjänstgjort 

som ledamot i nämnden hade han ställt sig bakom moderaternas och 

liberalernas förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta MP+S+V:s förslag. 

 

Reservation  
Reservation anmäldes av vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M), 

Annika Rosenberg (M), Markku Sirviö (M), Markus Birgander (M), 

Naemi Karlsson (M) och Bengt Porseby (L) till förmån för eget 

förslag: 

 

”Förslag till beslut 
1. Delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 

2. Återremittera den del som handlar om dygnet runt bevakning av 

uniformerade väktare för att undersöka möjligheterna för att, i ett 

samarbete mellan stadsdelen, handlarna, fastighetsägarna och 

andra aktörer, tillskapa en ökad närvaro av uniformerade väktare i 

Tensta centrum och i centrumanläggningen  

3. Att stadsdelen förstärker sin närvaro av socialarbetare och 

fältassistenter i Tensta centrum under de tider då flest unga är i 

rörelse i området.  

4. Att stadsdelen uppvaktar Fastpartner, som äger parkeringshuset i 

Tensta centrum, för att genomföra trygghetsskapande åtgärder 

såsom trygghetskameror, bättre belysning och bättre säkring av in- 

och utgångar för att motverka kriminalitet och öka tryggheten 

5. Att förvaltningen ges i uppdrag att undersöka möjligheterna för att 

införa trygghetskameror på fler ställen i Tensta centrum, särskilt 

på de byggnader som kommunen äger eller där stadsdelen är 

hyresgäst 

6. Att stadsdelen uppvaktar staden centralt för att påskynda 

planeringsarbetet med att flytta stadsdelsförvaltningen tillbaka till 

Tensta centrum och därtill även påskynda arbetet med att flytta en 

kommunal förvaltning till Tensta 

7. Att stadsdelen uppvaktar SL för att öka säkerheten och minska 

brottsligheten i och omkring tunnelbanestationen i Tensta centrum 

 

Motivering 

Medborgarförslaget tar upp en allvarlig och prekär situation i Tensta 

centrum. Tensta företagarråd pekar på de problem som handlarna i 

centrum upplever – problem som, om de inte får en lösning, riskerar 

att underminera möjligheterna att bedriva företag och handel i Tensta 

centrum.  

 

Hot, rån, öppen drogförsäljning, snatterier och skadegörelse är en del 

av många handlares vardag. 
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Resultatet blir att kundunderlaget påverkas i negativ riktning, att 

företagen inte kan expandera eller nyanställa och att oron och rädslan 

bland såväl företagen som för de boende ökar. Utvecklingen går åt fel 

håll och konkreta åtgärder måste till för att vända den negativa spiral 

området befinner sig i. 

 

Det är av stor vikt att förvaltningen flyttar tillbaka till Tensta centrum. 

Det är också av avgörande vikt att fler kommunala förvaltningar 

flyttar ut till ytterstaden – tyvärr har den sittande majoriteten helt lagt 

det arbete Alliansen startade med utflytt av kommunala förvaltningar 

på is. Vi menar arbetet måste återupptas och att planerna på att lägga 

Utbildningsförvaltningen till Tensta centrum genomförs skyndsamt.  

 

Gällande parkeringsgaraget i Tensta centrum – som är en av de platser 

där den öppna drogförsäljningen i området är som störst - är det vår 

uppfattning att detta bör rivas och att tomten bebyggs antingen med 

bostäder eller kontor. Eftersom kommunen inte äger garaget måste en 

rivning och nybyggnation ske i ett samarbete med fastighetsägaren. Vi 

menar att kommunen bör ta initiativ till konkreta samtal så att 

planeringen för en nybyggnation på tomten kan ske så snabbt som 

möjligt. 

 

Fram till dess att parkeringsgaraget kan rivas måste dock byggnaden 

genomgå en säkerhetsmässig upprustning. Exempelvis kan 

trygghetskameror sättas upp samtidigt som byggnaden får bättre 

belysning för att öka tryggheten.  

 

När det gäller frågan om dygnet runt bevakning av Tensta centrum är 

frågan inte alldeles okomplicerat rent juridiskt. Vi anser dock att 

förvaltningen gjort det något enkelt för sig när man avslår detta rakt 

av med hänsyn till kommunallagen. Fler väktare i området är 

nödvändigt och lösningar bör kunna hittas för att få till stånd detta. Vi 

tror att en ökad närvaro av uniformerade väktare i och omkring Tensta 

centrum och centrumanläggningen mycket väl kan komma till stånd i 

ett samarbete mellan handlarna, fastighetsägarna, kommunen och 

andra aktörer. Genomförandet bör utredas närmare och förvaltningen 

bör snarast återkomma till nämnden med förslag om hur ökad närvaro 

av uniformerade väktare – särskilt i och omkring 

centrumanläggningen – kan komma till stånd.  

 

Polisnärvaron i området är avgörande. En ökad polisiär närvaro, 

kombinerat med den kameraövervakning av Tenstagången som 

Polisen begärt, bidrar till att öka tryggheten för de boende och 

handlarna och ger också Polisen bättre förutsättningar för att beivra 

brott och klara upp de brott som sker.  
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Vi menar också att närvaron av socialarbetare och fältassistenter i 

Tensta centrum måste utökas och stärkas. Särskilt gäller det närvaron 

under eftermiddags- och kvällstid då många unga är i rörelse i 

området. Genom ett aktivt uppsökande arbete kan det 

brottsförebyggande arbetet förbättras och insatserna förstärkas.  

 

Slutligen är det viktigt att stadsdelen uppvaktar SL för att öka 

tryggheten och säkerheten kring tunnelbanestationen i Tensta. Särskilt 

viktigt är det att förhindra öppen kriminalitet, såsom drogförsäljning, 

vid utrymmet mellan biljettspärrarna och stationsdörrarna”.  
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§ 20  

Anmälan av medborgarförslag om information om 
sandblåsning och om farthinder 

Beslut 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda inkommet 

medborgarförslag om information om sandblåsning och om farthinder. 

 

Ärendet 
Medborgarförslag om information om sandblåsning och farthinder. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 juni 2016. 

Dnr 1.2.4-364/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 21   

Anmälan av medborgarförslag om pulkabacke, lekplats 
och ny cykelväg 

Beslut 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda inkommet 

medborgarförslag om pulkabacke, lekplats och ny cykelväg. 

 

Ärendet 
Medborgarförslag om pulkabacke, lekplats och ny cykelväg. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 juni 2016. 

Dnr 1.2.4-335/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 22   

Anmälan av medborgarförslag om gångväg från 
Solhöjdsslingan till Spånga Station 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lämnar inte medborgarförslaget för beredning med 

hänvisning till tidigare svar på medborgarförslag, dnr 1.2.4-57/2016. 

 

Ärendet 
Medborgarförslag om gångväg från Solhöjdsslingan till Spånga 

station. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den  22 juni 2016. 

Dnr 1.2.4-365/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 23   

Anmälan av medborgarförslag om utebelysning och 
fartgupp i Hjulsta 

Beslut 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda inkommet 

medborgarförslag om utebelysning och fartgupp i Hjulsta. 

 

Ärendet 
Medborgarförslag om utebelysning och fartgupp i Hjulsta. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 juni 2016. 

Dnr 1.2.4-387/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 24   

Anmälan av medborgarförslag om biodling 

Beslut 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda inkommet 

medborgarförslag om biodling. 

 

Ärendet 
Medborgarförslag om biodling. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 juni 2016. 

Dnr 1.2.4-422/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 25   

Anmälan av medborgarförslag om att en skatepark 
etableras mellan Bromsten och Rinkeby 

Beslut 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda inkommet 

medborgarförslag om att en skatepark etableras mellan Bromsten och 

Rinkeby. 

 

Ärendet 
Medborgarförslag om att en skatepark etableras mellan Bromsten och 

Rinkeby. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 juni 2016. 

Dnr 1.2.4-416/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 26   

Anmälan av medborgarförslag om bättre svar och 
återkoppling från förvaltning och nämnd 

Beslut 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda inkommet 

medborgarförslag om bättre svar och återkoppling från förvaltning 

och nämnd. 

 

Ärendet 
Medborgarförslag om bättre svar och återkoppling från förvaltning 

och nämnd. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 juni 2016. 

Dnr 1.2.4-415/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 27   

Anmälan av medborgarförslag om bättre information om 
stadsdelens verksamhet 

Beslut 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda inkommet 

medborgarförslag om bättre information om stadsdelens verksamhet. 

 

Ärendet 
Medborgarförslag om bättre information om stadsdelens verksamhet 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 juni 2016. 

Dnr 1.2.4-363/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 28   

Anmälan av medborgarförslag om åtgärder mot otrygghet i 
Hjulsta 

Beslut 
Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda inkommet 

medborgarförslag om åtgärder mot otrygghet i Hjulsta 

 

Ärendet 
Medborgarförslag om åtgärder mot otryggheten i Tensta-Hjulsta 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 1 juli 2016. 

Dnr 1.2.4-417/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 29   

Anmälan av tjänstemannabeslut fattade på delegation 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger tjänstemannabesluten till handlingarna. 

 

Ärendet 
Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 augusti 2016. 

Dnr 1.1-007/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 30   

Protokoll från rådet för funktionshindersfrågor 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger protokoll från den 24 maj 2016 till 

handlingarna.  

 

Ärendet 
Protokoll från funktionshindersfrågors sammanträde den 24 maj 2016 

anmäldes. 

Dnr 1.1-002/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 31   

Protokoll från pensionärsrådet 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger protokoll från den 23 maj 2016 till 

handlingarna.  

 

Ärendet 
Protokoll från pensionärsrådets sammanträde den 23 maj 2016 

anmäldes. 

Dnr 1.1-003/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 32   

Protokoll för civila rådet 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger protokoll från den 26 maj 2016 till 

handlingarna.  

 

Ärendet 
Protokoll från civila rådets sammanträde den 26 maj 2016 anmäldes. 

Dnr 1.1-001/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 33   

Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
juni-juli 2016 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
Förteckningen finns i pärm på sammanträdet.  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 34  

Kurser och konferenser 

Inget togs upp. 
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§ 35  

Information, nämndens och förvaltningens frågor 

I pärm på bordet anmäldes inkomna protokoll med mera.  

(Bilaga 1 § 35) 

 

- Skrivelse anmäldes av Ole-Jörgen Persson m.fl. (M): Skrivelse 
om att intensifiera arbetet mot antisocialt fordonskörande. 

 

 


